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有關朱凱過議員查詢

基本工程儲備基金整體撥款個別項目資料:

蓮塘/香團團口庫工程十地徵用支出

朱凱殖議員於 2017 年 2 月 24 日致函財務委員會(財委會)主席及發展局局

長，要求政府提供有關蓮塘/香園圍口岸及其相關工程的土地徵用支出資料 ，信

件已轉交本署跟進，現回覆如下。

「蓮塘/香園圍口岸與相關工程(連接道路) J (N000002916) 、「蓮塘/香園

園口岸與相關工程(土地平整和土木工程) J (N000002791) 、 「輔助邊界圍網及主
圍網和邊界巡邏通路新段建造工程第 2 期(梧桐河至平原河段及白虎山至蓮麻坑

段) J (N000002678)及「收回土地以供擴建新界打鼓嶺文錦渡路與蓮敵坑路交界的
往中國方向車輛停候處 J (N000000035) 這四個項目的收地圖則，請參閱血企。由

於「蓮麻坑路西段(平原河至坪鞏路)擴闊工程計畫。 J (N000003294) 項目的擬議道

路工程界線仍未落實，收地範圍有待敲定。另外 ， N000002678 、 N000000035 及
N000003294 這三個項目並不是與蓮塘/香園圍口岸有關的工程 。

有關工程項目的收地及相關支出，均按相關法例及財委會已核准的機制計算

及由「基本工程儲備基金」總目 701 支付，包括向合資格的申索人支付收地補

償，發放特惠津貼予合資格的住戶、務農人士、以及工/商經營者等。就

N000002916 、 N000002791 、 N000002678 及 N000000035 這四個早年開展的項目
所涉的收地補償及津貼，大部份經已發放，只尚餘少數個案仍在處理中。由於

N000003294 是新建議的收地項目，故現階段未有實際支出。



而
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在討論文件 PWSC(201 1 - 1 2日7 附件 2 所列出約 5 億 1 ， 1 00 萬元的土地徵用費

用，是屬於「治理深圳河第 4 期工程一附屬道路工程 J (N0000029 1 4) 所引致的土

地徵用支出預算，並不是 N000002916 及 N000002791 這兩個項目所引致的土地

徵用支出預算。

根據土木工程拓展署的資料 ， r 蓮塘/香園圍口岸與相關工程」的土木 、 建

築及相關工程的總核准工程預算為 353 億 5 ，970 萬元(按付款當日價格計算)。

屬於 「 蓮塘/香園圍口岸與相關工程」的土地徵用累計開支如下(計算至

2017 年 2 月 28 日 )。

總目 701 分目 1100 CA 

累計開支(約)

工程項目
(至 2017 年

工程項目說明 2 月 28 日 )
鐵別號碼

(百萬元)

N000002916 蓮塘/香圈圈口岸與相關工程(連接道路) 1,705.198 

N000002791 蓮塘/香團團口岸與相關工程(土地平整和土木工程) 1,259.627 

N000002724 
蓮塘/香圈圈口岸與相關工程(竹園及連接道路的鄉村

193.365 
遷置)

N000002780 竹園村重置區 45.185 

N000002824 通往竹圓村重置區的過路 0.019 

N000003099 
受蓮塘/香圈圈口岸連接道路影響的竹圍南屋地的重

0.115 
置區

N000003107 
受蓮塘/香圈圈口岸連接道路影響的坪洋屋地的重置

0.006 
區

N000002734 收回土地以便進行治理深圳河第 4 期工程一河道工程 64.120 

N0000029 14 治理深圳河第 4 期工程一附屬道路工程 287.394 

總計: 3,555.029 
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總目 701 分目 1036 CA 

累計開支 (約)

(至 2017 年
工程項目

工程項目說明 2 月 28 日)
識別號碼

(百萬元 )

N000003098 蓮塘/香園圍口岸與相關工程(特設特惠津貼一北區) 31.611 

N000003 106 蓮塘/香圈圈口岸與相關工程(特設特惠津貼一大埔區) 1.622 

總計: 33.233 

地政總署署長

(吳雪兒 園 附
201 7 年 3 月 15 日

達阻企

副主遂

財經事務及庫務局局長

發展局局長

土木工程拓展署署長

(經辦人:夏鎮琪女士)
(經辦人 : 林仲賢先生)
(經辦人 : 蔣頌新先生)



LC Paper No. FC58/16-17(02)

電 話 TeJ: 

圖文傳真 Fax: 

電郵地址 Email: 

本署檔號 Our Ref.: 

來函檔號 Your Ref. 

22313636 

25014042 

cesa@landsd.gov.hk 

(69) in LD ACQ PF/13(URBAN)(I7-18) PT 2 

地政總署
LANDS DEPARTMENT 
土地徵用組

ACQUISITION SECTION 
LANDS DEPARTMENT 

我們矢志努力不懈，提供盞善貧笑的土地行政服務

We strive 10 achieve excellence in land administration. 

香港北角渣攀道三三三號北角政府合署十九棋

覆函請註明本署檔號 19/F., NORTH PO的T GOVERNMENT OFFICES 
333 JA V A ROAD, NORTH PO叭T， HONGKONGPlease quole our 間ference in 時sponse 10 this lelter 

Clerk to the Finance Committee 
Legislative Council Secretariat 
Legislative Council Complex 
1 Legislative Council Road, Central 
HongKong 
(Attn: Ms Anita Sit) 

Dear Ms Sit, 

ByE且必
(Annexes bv desoatch to 
I ..egislative Council Secretariat) 

的 March 2017 

Enquiry from the Hon Eddie CHU Hoi-dick 
Information on Individualltems under the Block Allocations of 

the Capital Works Reserve Fund : 
Land Acquisition Expenditures of 

Liantang / Heung Yuen Wai Boundarv Control Point Proiect 

The Hon Eddie CHU Hoi-dick wrote to the Chairman of the Finance Committee (FC) 
and the Secretary for Development on 24 February 2017 requesting for information of land 
acquisition expenditures of Liantang / Heung Yuen Wai Boundary Control Point and associated 
projects. The letter was referred to this Department for follow up action. The response is 
provided in the following p訂agraphs.

The resumption plans of the four items,“Liantang / Heung Yuen Wai Boundary Control 
Point and associated works (connecting road)" (N000002916),“Liantang / Heung Yuen Wai 
Boundary Control Point and associated works (site formation and civil works)" (N000002791), 
“Construction of a secondary boundary fence and new sections of prim缸y boundary fence and 
boundary patrol road - phase 2 (section from Ng Tung River to Ping Yuen River and section 
from Pak Fu Shan to Lin Ma Hang)" (N000002678) and “Resumption of land for extension of 
the China Bound Vehicle Holding Area at the J unction of Man Kam To Road and Lin Ma Hang 
Road, Ta Kwu Ling" (N000000035) 的 enclosed at the 主且堅堅﹒的 the boundary of the 
proposed road works for the project,“Widening of Western Section of Lin Ma Hang Road 
between Ping Yuen River and Ping Che Road" (N000003294) has not been confirmed, the 
extent of land resumption is yet to be ascertained. Besides, the three items, N000002678 , 
N000000035 and N000003294，缸e not related to the Liantang / Heung Yuen Wai Boundary 
Control Point Pr吋ect.
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The land resumption and related expenditures of the concerned projects were assessed 
according to the provisions under the relevant Ordinances and the mechanisms approved by the 
FC and were charged under Head 701 . The expenditures inc1ude payment of compensation for 
land resumed to eligible c1aimants, release of ex-gratia allowances to eligible households , 
farmers and industrial / commercial operators, etc. For the four items, N000002916, 
N000002791 , N000002678 and N000000035, commenced ye缸s ago, most of the compensation 
payments have already been released with a few remaining cases still being processed. As the 
item, N000003294, is a new proposal, no actual expenditure has been incurred at the present 
stage. 

For the $511 million of land acquisition expenditure stated in the discussion paper 
PWSC(2011-12)37 Enc10sure 2., it is the estimated land acquisition expenditure arising from 
“Regulation of Shenzhen River stage 4-ancillary road works" (N000002914). It is not the 
estimated land acquisition expenditu肥 arising from the two items, N000002916 and 
N000002791. 

According to the information of the Civil Engineering and Development Department, the 
tot叫 approved project estimates for civil, building and associated works for “Liantang / Heung 
Yuen W;也 Boundary Control Point and associated works" is $35 ,359.7 million (money-of-the
day prices). 

The cumulative expenditures (up to 28 February 2017) on land acquisition for “ Liantang / 
Heung Yuen Wai Boundary Control Point and associated works" 缸e shown below. 

Head 701 Subhead 1100 CA 

Project ID No. Project Description 
Wtk啤UEL1掰2EI開L缸'YI

($ million) 

N000002916 Lia'1tal}g / Heu~g Yue'l.Wai Boundary Control Point and associated 
works (ëonnectiñg road) 1,705.198 

N000002791 Liantan一Et/eHfoerlmmE 五tYiounean nWd Cai i Boundrkasrl v Control Point and associated works (Sìte formãtion and civil wo 1,259.627 

N000002724 Liantang/Helmg Yuen Wai Bhuok unYduaery n Control Point and assoclated 
works (\íil1age rëmoval for Chuk Yueñ and connecting road) 193 .365 

N000002780 Chuk Yuen Village resite area 45.185 

N000002824 Access road to Chuk Yuen Vi1lage resite area 0.019 

N000003099 Resitearea for building lots in Chuk Yuen South affected hIny t connecting 
road of Liantang / Heuñg Yuen Wai Boundary Control PO 0.115 

N000003107 Resitenagre/a Hfoer building lots -in Pinz e yellng affecteO by connecting road of 
Liantang / Heung Yueñ Wai Bounõary Cõn甘01 Point 0.006 

N000002734 Rcheasnunmel ption of land for regv ulaHon of ShenzherlRiver stage4-river 
works 64.120 

N000002914 Regulation of Shenzhen River stage 4 - anci1lary road works 287.394 

Total: 3,555.029 
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Head 701 Subhead 1036 CA 

Project ID No. Project Description 個E;寄2:8輯17):" 
($ million) 

N000003098 Liantan(gS /HeunEg xY-E uen Wai oBwoaunncdea-ry NCoornth troD l Point and associated 
works (Special Ex-gratia Allowance- North District) 

N000003106 LiantangS /HmnEg xY-E uen Wai Boundary Control Point and associated 
works (Special Ex-gratia Allowance-Tai PO District) 

To個1:

Yours sincerely, 

(注((/!f
for Director of Lands 

Encl. 

c.c. Secretary for Financial Services and the Treasury 

Secretary for Development 

(Attn: Ms HSIA Mai-chi) 

(Attn: Mr LAM Chung-yin) 

3 1.611 

1.622 

33.233 

Director of Civil and Engineering Development (Attn: Mr CHIANG Chung-sang) 



附件 (Annexes) 一收地圖則 (Resumption Plans) 

「蓮塘 / 香圓圓口岸與相關工程(連接道路)

“Liantang/Heung Yuen Wai Boundary Control Point and associated works 

(connecting road)" (N000002916) 

及 and

「蓮塘 / 香園圍口岸與相關工程(土地平整和土木工程) J 

“Liantang/Heung Yuen Wai Boundary Control Point and associated works 

(site formation and civil works)" (N000002791) 

圖則編號 Plan No. : D附2356c

共十六張 (16 Sheets) 

[註:本附件夾附的收地圖則，可瀏覽地政總署名罔頁:

http://www.landsd.gov.hk/t你

[盟旦旦: For the resumption plans attached to this annex, please browse 

Lands Department's website: 

http://www.landsd.gov.hk/en/legco/acq_2012.htm ] 
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附件 (Annexes) 一收地圖則 (Resumption Plans) 

「輔助邊界圍網及主圍綱和邊界巡邏通路新段建造工程

第 2 期(梧桐河至平原河段及白虎山至蓮麻坑段)J

“Construction of a secondary boundary fence and new sections 

of primary boundary fence and boundary patrol road - phase 2 

(section from Ng Tung River to Ping Yuen River and section 

宜。om Pak Fu Shan to Lin Ma Hang)" (N000002678) 

圖則編號 P l. anNo.:D附2302b

共八張 (8 Sheets) 

[注:本附件夾附的收地圖則，可瀏覽地政總、署網頁:

http://www.landsd.gov.hk/tc/legco/acq_2011.htm ] 

[盟旦旦: F or the resumption plans attached to this annex, please browse 

Lands Department's website: 
http://www.landsd.gov.hk/en/legco/acq_2011.htm ] 
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附件 (Annexes) 一收地圖則 (Resumption Plans) 

「收回土地以供擴建新界打鼓嶺文錦渡路與蓮就坑路交界

的往中國方向車輛停候處」“Resumption of land for extension 

of the China Bound Vehicle Holding Area at the Junction of 

Man Kam To Road and Lin Ma Hang Road, Ta K wu Ling" 

(N000000035) 

圓則編號 Pl an No. : DNPR 81 A 

共一張 (1 Sheet) 

[註:在 2009 年或之後就收地而發出的政府公告及收地圖則己上載至地政總署網

頁，由於「收回土地以供擴建新界打鼓嶺文錦渡路與蓮蔽坑路交界的往中國方向

車輪停候處 J (N000000035) 是於 2009 年之前進行，因此相關的收地圖則未有上

載至地政總署網頁 。 ]

[旦旦~: The Govemment Notices for land resumption and Resumption Plans issued on 
or after 2009 have been uploaded to Lands Dep缸tment's website. Since "Resumption 
of land for extension of the China Bound Vehicle Holding Area at the Junction of Man 
Kam To Road and Lin Ma Hang Road, Ta K wu Ling" (N000000035) had been carried 
out before 2009, the respective resumption plan has not been uploaded to Lands 
Department' s website.] 
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